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EU: Už to začíná vypadat, že potíže s dodávkami a skladováním injekcí AstraZeneca-Oxford navíc k
otázkám kole účinnosti a spolehlivosti této vakcíny vyvolávají slábnutí poptávky po ní nejen v
Británii, ale po celé Evropě.

Předchozí zprávy tvrdily, že EU očekává, že během prvního kvartálu letošního roku bude k dispozici
100 milionů dávek. Ale zdroje WSJ tvrdí, že společnosti se asi nepodaří dodat ani polovinu tohoto
množství, ač zdůrazňují, že konečná čísla ještě nebyla stanovena.

Prohlášení AZN připomíná podobná oznámení Pfizer, Moderna a McKesson, u kterých také všechno
vázne na problémech spojených s výrobou a logistikou.

Distributor vakcín McKesson sídlící v USA před pár dny přiznal, že skoro dva tucty dodávek jejich
injekcí na COVID se v USA znehodnotily, neboť byly během přepravy v naší době globálního
oteplování vystaveny příliš studenému počasí, kvůli čemuž město New York muselo odložit 23 tisíc
pozvánek k očkování v 15 očkovacích centrech města.

A je praktický jisté, že se budou čím dál více zintenzivňovat obavy členských států EU i jiných
bohatých zemí jako USA a Velká Británie, když se ještě po Kontinentu i po světě už šíří „mutovaný“
kmen.
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Obavy z šíření vysoce nakažlivého mutovaného viru nutí řadu evropských zemí včetně mj. Německa,
Dánska a Irska, aby se zase znovu uchýlily k vyhlašování lockdownů.

Údaje o revizi dodávek do EU za první čtvrtletí se stále ještě vypracovávají, ale možná nebudou ani
40 milionů, řekla řada evropských činitelů, což je hodně pod cílovým počtem.

Část důvodů k nejistotě pramení i z toho, že provizorní časový rozvrh závisí na tom, kdy vakcína
dostane regulatorní schválení, k čemuž by mohlo dojít příští týden. Z krátkodobého hlediska to pro
dodávky injekcí AstraZeneca „nevypadá dobře,“ řekl jeden evropský činitel.

Ten druhý popsal uvedený nedostatek jako „značný,“ zatímco ten další to označil za „hanbu,“ v čemž
se odráží rostoucí frustrace Evropy nad problémy s imunizačním programem proti Covid-19.
Evropská komise uvedla:

„Chceme ty vakcíny co nejrychleji podle smluv.“

Také druhé plánované „posilující“ injekce vypadají, že narazí na další zádrhely.

EU dostala nabídku práva na první odmítnutí vakcín AZN-Oxford nejdříve předobjednaných na 400
milionů dávek pro očkování dvěma injekcemi (což by stačilo skoro na polovinu ze 446 milionů
obyvatel regionu).

Kvůli zklamání z vakcín AstraZeneca se řada členských států Evropy snaží sehnat alternativy z Ruska
a Číny.

Už předtím maďarský vůdce Viktor Orbán, kterého frustrovalo bruselské vedení, podepsal právě
takovou dohodu o velké objednávce vakcín od čínské společnosti Sinopharm.

„Máme zamluvených několik milionů čínských vakcín, které můžeme dostat zítra ráno nebo během
pár dní.“

Jak uvádí Bloomberg EU vakcíny z Číny a Ruska neschválila, neboť ty zveřejnily méně
bezpečnostních a testovacích informací než jejich západní konkurenti, i když v případě nouze mají
členské státy právo regulátora léčiv tohoto bloku obejít.



Ač se nárůsty počtů mrtvých a hospitalizovaný zpomalují, máme podezření, že teď v úvodu světové
bitvy o očkování řada vůdců bude následovat Orbána a použije konkurenční injekce.
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